
Protokół Nr XLlX/2010 
z XLIX Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego, 

odbytej w dniu 26 lutego 2010 r. 
w siedzibie Starostwa Powiatowego w Łodzi. 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 12:00 i trwała do godziny 15:30. 
Skład Rady Powiatu - 19 radnych. 
Obecnych - 17 radnych. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Pkt 1. porządku obrad - Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego - Pan Ryszard Surowiec otworzył 
sesję i stwierdził quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał przez Radę 
Powiatu. 

Przewodniczący Rady powitał Radnych, Zarząd Powiatu, Pana Starostę, Pana Wice starostę, 
Panią Skarbnik, Komendanta Powiatowego Policji, Komendanta Powiatowego Państwowej 
Straży Pożarnej, Powiatowego Lekarza Weterynarii, Dyrektora Powiatowego Ośrodka 

Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej, Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy, 
Dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego, Dyrektora I LO w Koluszkach, 
Dyrektora ZSP w Tuszynie, Dyrektorów Domów Pomocy Społecznej, Kierownika 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, Naczelników Wydziałów, pracowników Starostwa 
oraz wszystkich przybyłych na obrady. 

Pkt 2. porządku obrad - Przyjęcie porządku obrad XLIX Sesji Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad. 

Pan Starosta poinformował, iż dokonano zmian w projekcie uchwały w sprawie zmian 
budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na rok 2010. 

Pan Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem porządku obrad. W wyniku głosowania, 
przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - O "wstrzymuje się" - O porządek został przyjęty 
jednogłośnie. 

Przyjęty porządek przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad XLIX Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 
3. Przyjęcie protokołu XLVIII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 
4. Sprawozdanie z prac Zarządu w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania. 
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6. Podjęcie uchwały o zamiarze likwidacji Technikum w Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Tuszynie. 
7. Podjęcie uchwały o zamiarze likwidacji Liceum Profilowanego w Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Tuszynie. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wysokości średnich 

wynagrodzeń osiągniętych w 2009 roku przez nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego zatrudnionych w szkołach 1 placówkach 
prowadzonych przez Powiat Łódzki W schodni. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej projektu Uchwały Rady 
Powiatu w Łasku w sprawie ograniczenia działalności i wyłączenia ze struktur 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Łasku Poradni 
ginekologiczno - położniczej w Łasku - Kolumnie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej projektu Uchwały Rady 
Powiatu w Łasku w sprawie ograniczenia działalności i wyłączenia ze struktur 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Łasku Oddziału Opieki 
Długoterminowej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej projektu Uchwały Rady 
Powiatu w Łasku w sprawie ograniczenia działalności i wyłączenia ze struktur 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Łasku Poradni chorób 
naczyń. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej projektu Uchwały Rady 
Powiatu w Łasku w sprawie ograniczenia działalności i wyłączenia ze struktur 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Łasku Ośrodka Medycyny 
Paliatywnej (Poradnia medycyny paliatywnej, Hospicjum Domowe). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie w roku 2009 wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy 
społecznej na rok 2010. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rodzaju zadań i podziału środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych dla Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego w roku 2010. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zasad przyznania pomocy ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych z zakresu rehabilitacji 
społecznej w roku 2010 w Powiecie Łódzkim Wschodnim. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków częściowego lub całkowitego 

zwalniania z opłat za pobyt dziecka oraz osoby pełnoletniej w całodobowej placówce 
opiekuńczo-wychowawczej pochodzących z terenu Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków częściowego lub całkowitego 
zwalniania rodziców z opłat za pobyt dziecka oraz osoby pełnoletniej w rodzinie 
zastępczej pochodzących z terenu Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie organizacji oraz szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie współpracy w roku 2010 Powiatu Łódzkiego 

W schodniego ze Stowarzyszeniem na Rzecz Osób Niepełnosprawnych "RAZEM" -
jednostką prowadzącą Warsztat Terapii Zajęciowej w Koluszkach w zakresie wspólnej 
realizacji projektu pn. "Dobry wybór - Lepsza przyszłość" Poddziałanie 7.1.2 
w ramach Priorytetu VII Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 - 2013. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji "Powiatowego Planu 
Gospodarki Odpadami" za okres od 1.01.2007 r. do 31.12.2008 roku. 
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22. Podjęcie uchwały w sprawie prZYJęCIa pomocy rzeczowej od Gminy Tuszyn 
polegającej na udostępnieniu pomieszczeń na potrzeby funkcjonowania Stanowisk 
Pracy Wydziału Komunikacji i Spraw Obywatelskich w Urzędzie Miasta w Tuszynie 
w 2010 roku. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od Gminy Tuszyn 
na finansowanie zadań z zakresu administracji architektoniczno - budowlanej 
w 2010 roku. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od Gminy Tuszyn 
na funkcjonowanie stanowisk pracy Wydziału Komunikacji i Spraw Obywatelskich 
w Urzędzie Miasta w Tuszynie w 2010 roku. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od gminy Nowosolna 
w 20l0r. z przeznaczeniem na realizację zadania pn. "Remont nawierzchni drogi 
powiatowej Nr 1148E w miejscowości Kopanka, Gmina Nowosolna w Powiecie 
Łódzkim Wschodnim na długości 0,834 km". 

26. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
na rok 2010. 

27. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
28. Wolne wnioski i sprawy różne. 
29. Zamknięcie obrad XLIX Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

XLVI!I 
Pkt 3. porządku obrad - Przyjęcie protokołu z){JJ)( Sesji Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego. '-

Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. 
Zapytał czy są uwagi do jego treści. Uwag nie zgłoszono, protokół został przyjęty 

jednogłośnie, przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - o. 

Pkt 4. porządku obrad - Sprawozdanie Z prac Zarządu w okresie 
międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Starostę o przedstawienie informacji z prac Zarządu 
w okresie międzysesyjnym. 

Pan Piotr Busiakiewicz - Starosta Łódzki W schodni poinformował, iż odbyły się 
4 posiedzenia Zarządu, z których przygotowana została informacja pisemna (stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu). Ponadto w dniu 18 lutego 2010 r. podjęte zostały dwie 
uchwały. 

Pan Jerzy Kabat poprosił o uszczegółowienie informacji dotyczącej sprzedaży 11 działek 

w obrębie ewidencyjnym w Koluszkach, zapytał gdzie one są położone. 

Pan Andrzej Opala zapytał o projekt budowy ronda w Koluszkach, który był opiniowany 
przez Zarząd, mianowicie gdzie to rondo będzie usytuowane. 

Pan Starosta odpowiedział, że rondo będzie budowane na drodze gminnej, Zarząd Powiatu 
wyraził pozytywną opinię w tej sprawie. Pan Starosta powiedział, że odpowiedzi na pytanie 
Pana Kabata udzieli w punkcie 27 porządku Sesji pracownik Wydziału BGiGN. 
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Pkt 5. porządku obrad - Interpelacje i zapytania. 

- Pan Jerzy Kabat złożył interpelację dotyczącą przygotowania analizy kosztów 
zimowego utrzymania dróg w poszczególnych gminach oraz wniósł o przeznaczenie 
dodatkowych środków na bieżące utrzymanie dróg. 

- Pan Andrzej Opala zapytał o wykonywanie zadań związanych z budową zatok 
przystankowych (kto je wykonuje i kto ponosi koszt). Pytanie związane jest 
z negatywnym zaoplillowaniem przez gminę Koluszki wniosku jednego 
z przewoźników o usytuowanie dwóch przystanków w miejscowości Gałków. 

- Pani Aleksandra Balcerak - Dyrektor SOSW w Koluszkach zwróciła się z prośbą 
o przekazywanie 1% podatku na rzecz Stowarzyszenia Rodzin Dzieci Specjalnej 
Troski w Koluszkach. 

Pkt 6. porządku obrad - Podjęcie uchwały o zamiarze likwidacji Technikum 
w Zespole Szkół Ponad gimnazjalnych w Tuszynie. 

Projekt uchwały o zamiarze likwidacji Technikum w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych 
w Tuszynie przedstawiła Pani Iwona Walter-Wisiałkowska - Naczelnik Wydziału Polityki 
Społecznej. Technikum w Tuszynie zostało utworzone na wniosek Rady Pedagogicznej 
i Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Tuszynie z dniem 1 września 2006r. 
Uchwałą m 3591XXXIX/2006 Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego z dnia 27 marca 
2006r., jako szkoła działająca w strukturze w/w Zespołu Szkół. Szkoła ta miała wzbogacić 
ofertę edukacyjną, jednak od roku szkolnego 200612007 pomimo prowadzonego naboru, 
w związku ze zbyt małą liczbą chętnych, nie uruchomiono żadnego oddziału tej szkoły. 

Z uwagi na fakt, że od chwili założenia Technikum w Tuszynie szkoła ta nie funkcjonuje 
Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Tuszynie złożył wniosek o jej likwidację. 
Dodatkowe informacje oraz odpowiedzi na pytania radnych udzieliła Pani Hanna Jachimska
Dyrektor ZSP w Tuszynie. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie Oplilll Komisji Polityki Społecznej 

oraz Komisji Statutowo - Regulaminowej. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Jarosław Suwalski oraz 
Wiceprzewodnicząca Komisji Statutowo-Regulaminowej - Pani Wiesława Walczak 
poinformowali, iż komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag. Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: 
"za" - 16, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O, uchwała została podjęta. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Pkt 7. porządku obrad - Podjęcie uchwały o zamiarze likwidacji Liceum 
Profilowanego w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Tuszynie. 

Projekt uchwały o zamiarze likwidacji Liceum Profilowanego w Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Tuszynie przedstawiła Pani Iwona Walter-Wisiałkowska - Naczelnik 
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Wydziału Polityki Społecznej. Liceum Profilowane w Tuszynie zostało utworzone 
na wniosek Rady Pedagogicznej i Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Tuszynie 
z dniem 1 września 2003r. Uchwałą nr 52NI12003 Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
z dnia 25 kwietnia 2003r., jako szkoła działająca w strukturze w/w Zespołu Szkół. Szkoła ta 
miała wzbogacić ofertę edukacyjną, jednak od roku szkolnego 2003/2004 pomimo 
prowadzonego naboru, w związku ze zbyt małą liczbą chętnych, nie uruchomiono żadnego 
oddziału tej szkoły. Z uwagi na fakt, że od chwili założenia Liceum Profilowanego 
w Tuszynie szkoła ta nie funkcjonuje Dyrektor Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych 
w Tuszynie złożył wniosek o jej likwidację. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie oplml Komisji Polityki Społecznej 
oraz Komisji Statutowo - Regulaminowej. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Jarosław Suwalski oraz 
Wiceprzewodnicząca Komisji Statutowo-Regulaminowej - Pani Wiesława Walczak 
poinformowali, iż komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag. Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: 
"za" - 16, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O, uchwała została podjęta. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Pkt 8. porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 
Z wysokości średnich wynagrodzeń osiqgniętvcl'l w 2009 roku przez nauczycieli 
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego zatrudnionych w szkołach 
i placówkach prowadzonych przez Powiat Łódzki Wschodni. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń 
osiągniętych w 2009 roku przez nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Łódzki 
Wschodni przedstawiła Pani Iwona Walter-Wisiałkowska - Naczelnik Wydziału Polityki 
Społecznej. Po przeprowadzeniu analizy poniesionych w 2009 roku wydatków 
na wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez 
Powiat Łódzki W schodni z uwzględnieniem stopnia awansu zawodowego oraz średniorocznej 
struktury zatrudnienia nauczycieli na poszczególnych stoimiach awansu zawodowego Zarząd 
Powiatu stwierdził, że w 2009 roku średniego wynagrodzenia, o którym mowa wart. 30 ust. 3 
ustawy Karta Nauczyciela nie osiągnęli nauczyciele dyplomowani. 
Kwota rozmcy między wydatkami pomeslOnymi na wynagrodzenia nauczycieli 
dyplomowanych w 2009 roku w składnikach, o których mowa w art. 30 ust. 1 ustawy Karta 
Nauczyciela, a iloczynem średniorocznej liczby etatów nauczycieli dyplomowanych 
oraz ich średnich wynagrodzeń, o których mowa w art. 30 ust. 3 została podzielona pomiędzy 
nauczycieli dyplomowanych zatrudnionych i pobierających wynagrodzenie w 2009 roku 
w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Łódzki W schodni i wypłacona 

im do dnia 31 stycznia 201 Or. w formie jednorazowego dodatku uzupełniającego. 
Zgodnie z zapisem art. 30a ust. 4 i 5 ustawy Karta Nauczyciela sporządzono sprawozdanie 
z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat i Zarząd Powiatu 
przedłożył je Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Łodzi, Radzie Powiatu Łódzkiego 
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W schodnie go, dyrektorom szkół prowadzonych przez Powiat oraz związkom zawodowym 
zrzeszającym nauczycieli. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

oraz Komisji Polityki Społecznej. 
Finansów 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała oraz Przewodniczący 
Komisji Polityki Społecznej - Pan Jarosław Suwalski poinformowali, iż komisje pozytywnie 
zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag. Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: 
"za" - 17, "przeciw" - 0, "wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Pkt 9. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie wyrażenia opmu 
dotyczącej projektu Uchwaiv Rady Powiatu w Lasku w sprawie ograniczenia 
działalności i wyłączenia ze struktur Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Lasku Poradni ginekologiczno - położniczej w Lasku -
Kolumnie. 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej projektu Uchwały Rady Powiatu 
w Łasku w sprawie ograniczenia działalności i wyłączenia ze struktur Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Łasku Poradni ginekologiczno - położniczej 

w Łasku - Kolumnie przedstawiła Pani Iwona Walter-Wisiałkowska - Naczelnik Wydziału 
Polityki Społecznej. Zgodnie z art. 43 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 30 sierpnia 1991 r. o zakładach 
opieki zdrowotnej (t.j. Dz.U. z 2007 r. Nr 14, poz. 89 z późno zm.) projekty rozporządzeń 
i uchwał w sprawie ograniczenia działalności publicznego zakładu opieki zdrowotnej 
wymagają wyrażenia opinii m.in. właściwych organów powiatu, którego mieszkańcom taki 
zakład udziela świadczeń zdrowotnych. 
W związku z przytoczonym wyżej przepisem ustawy, otrzymany projekt Uchwały Rady 
Powiatu w Łasku w sprawie ograniczenia działalności i wyłączenia ze struktur 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Łasku Poradni ginekologiczno -
położniczej w Łasku - Kolumnie wymaga opinii Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 
Uzasadnieniem do takiej uchwały jest, to że faktycznie poradnia ta nie funkcjonuje od kilku 
lat. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Polityki Społecznej. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej - Pan Jarosław Suwalski poinformował, 

iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag. Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: 
"za" - 16, "przeciw" - 0, "wstrzymuję się" - l, uchwała została podjęta. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Pkt 10. porządku obrad - Podjęcie uchwary w sprawie wyrażenia opinii 
dotyczącej projektu Uchwalv Radv Powiatu w Łasku w sprawie ograniczenia 
działalności i wyłączenia ze struktur Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Łasku Oddziału Opieki Długoterminowej. 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej projektu Uchwały Rady Powiatu 
w Lasku w sprawie ograniczenia działalności i wyłączenia ze struktur Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Lasku Oddziału Opieki Długoterminowej 

przedstawiła Pani Iwona Walter-Wisiałkowska - Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej. 
Rada Powiatu w Lasku w uzasadnieniu podaje niemożliwość zakontraktowania świadczeń 
pełnionych przez oddział z NFZ w Lodzi. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Polityki Społecznej. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej - Pan Jarosław Suwalski poinformował, 

iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag. Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: 
"za" - 14, "przeciw" - 1, "wstrzymuję się" - 1, uchwała została podjęta. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Pkt 11. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie wyrażenia opinii 
dotyczącej projektu Uchwalv Rady Powiatu w Łasku w sprawie ograniczenia 
działalności i wyłączenia ze struktur Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Łasku Poradni chorób naczyń. 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej projektu Uchwały Rady Powiatu 
w Lasku w sprawie ograniczenia działalności i wyłączenia ze struktur Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Lasku Poradni chorób naczyń przedstawiła Pani 
Iwona Walter-Wisiałkowska - Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej. Od kilku lat poradnia 
nie funkcjonuje, wyłączenie jej ze struktur nastąpi z dniem 30 czerwca 2010 roku. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Polityki Społecznej. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej - Pan Jarosław Suwalski poinformował, 

iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag. Przystąpiono do głosowlli'lia, w 'wyniku którego przy ilości głosów: 
"za" - 12, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - 3, uchwała została podjęta. 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Pkt 12. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w svrawie wyrażenia opinii 
dotyczącej projektu Uchwalv Rady Powiatu w Lasku w sprawie ograniczenia 
działalności i wyłączenia ze struktur Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Lasku Ośrodka Medycyny Paliatywnej (Poradnia 
medycyny paliatywnej. Hospicjum Domowe). 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej projektu Uchwały Rady Powiatu 
w Lasku w sprawie ograniczenia działalności i wyłączenia ze struktur Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Lasku Ośrodka Medycyny Paliatywnej (poradnia 
medycyny paliatywnej, Hospicjum Domowe) przedstawiła Pani Iwona Walter-Wisiałkowska 
- Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej. Przyczyną tej sytuacji jest brak personelu 
o odpowiednich kwalifikacjach oraz brak finansowania z NFZ. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Polityki Społecznej. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej - Pan Jarosław Suwalski poinformował, 

iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag. Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: 
"za" - 14, "przeciw" - 0, "wstrzymuję się" - 3, uchwała została podjęta. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Pkt 13. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w svrawie zmiany uchwalv 
w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Łódzkiego Wschodniego 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu 
Lódzkiego Wschodniego przedstawił Pan Krzysztof Diug - Sekretarz Powiatu. W związku 
z zapisami ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. Nr 157, 
poz. 1240) i ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. Przepisy wprowadzające ustawę o finansach 
publicznych (Dz. U. Nr 157, poz. 1241), dotyczącymi sposobu podejmowania uchwał 
w zakresie gospodarowania środkami publicznymi przez organ wykonawczy samorządu 
terytorialnego oraz trybu podejmowania uchwały budżetowej, należało dostosować zapisy 
Statutu do obowiązujących przepisów. Pozostałe zmiany Statutu zaproponowane 
w niniejszym projekcie mają charakter porządkujący zapisy Statutu po dokonanych zmianach. 
Pan Sekretarz poinformował, iż podczas posiedzenia Komisji Statutowo - Regulaminowej 
podjęto decyzję o wprowadzeniu zmian z zapisach projektu uchwały. Pan Sekretarz omówił 
zaproponowane zmIany. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Statutowo - Regulaminowej. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Statutowo - Regulaminowej - Pani Wiesława Walczak 
poinformowała, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag. Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: 
"za" - 17, "przeciw" - 0, "wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Pkt 14. porządku obrad -Podjęcie uchwaiv w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w roku 2009 wraz 
z wykazem potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2010. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w roku 2009 wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy społecznej 
na rok 2010 przedstawiła Pani Urszula Łużniak - Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie. Jeśli chodzi o działalność Centrum był to rok dobry, ponieważ nie zabrakło 
środków. Udało się pozyskać środki na rozbudowę Domów Pomocy Społecznej. Pani 
kierownik omówiła szczegółowo wykaz potrzeb. Niepokój budzi sytuacja DPSów w związku 
z brakiem wpisu stałego Wojewody, a w związku z tym publikowane niższe koszty 
utrzymania mieszkańca, niż rzeczywiste. Powiat musi dokładać środki finansowe 
do funkcjonowania DPSów. Niepokojącym zjawiskiem są także rosnące koszty w placówkach 
opiekuńczo - wychowawczych, które osiągnęły standard (koszty dochodzą do 3-4 tys. zł). 

Zaniepokojenie wzbudza także sytuacja Powiatowego Zespołu ds. Orzekania 
o Niepełnosprawności. Koszty wydawania orzeczeń są niedoszacowane. Ponadto Pani 
Kierownik nadmieniła, iż w dalszym ciągu realizowany jest program z udziałem środków 
EFS "Dobry wybór - Lepsza przyszłość". 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie OpIliI Komisji Polityki Społecznej 

oraz Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej - Pan Jarosław Suwalski oraz Przewodnicząca 
Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała poinformowali, iż komisje pozytywnie 
zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

Pan Jerzy Kabat stwierdził, iż sprawozdanie zostało dobrze opracowane. Zapytał jaka jest 
obecnie sytuacja Domu pomocy Społecznej w Lisowicach, kiedy zakończony zostaną 

osiągnięte standardy. 
Odpowiedzi udzielił Pan Ryszard Hejchman - Dyrektor Domu pomocy Społecznej 

w Lisowicach. Poinformował o wnioskach jakie złożono i jakie uzyskano dofinansowanie 
oraz na jakim etapie są prace. 

Pan Konrad Kobus zapytał o koszty utrzymania dziecka w placówce poza Powiatem. Zapytał 
również, czy są jakieś środki na likwidację barier architektonicznych dla osób 
niepełnosprawnych. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Urszula Łużniak - kierownik PCPR, która powiedziała, iż koszty 
utrzymania dzieci są różne, wynika to z osiągania przez te placówki standardów. Na drugą 
część pytania odpowiedź zostanie udzielona w kolejnym punkcie. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - O, 
"wstrzymuję się" - O, uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Pkt 15. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w svrawie określenia rodzaju 
zadań i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnvch dla Powiatu Łódzkiego Wschodniego w roku 2010. 

Projekt uchwały w sprawie zasad przyznawania środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przyznanych Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu 
na realizację zadań z zakresu rehabilitacji społecznej przedstawiła Pani Urszula Łużniak -
Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. W związku z podziałem środków 
przez Zarząd Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

dla samorządów powiatowych w roku 2010 Rada Powiatu Łódzkiego Wschodniego zgodnie 
z zapisem art. 35a ust. 3 ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnieniu osób 
niepełnosprawnych podejmuje uchwałę w sprawie określenia rodzaju zadań i podziału 
środków. Przygotowany projekt podziału jest zaopiniowany pozytywnie przez Społeczną 
Powiatową Radę ds. Osób Niepełnosprawnych. Zaproponowany Radzie Powiatu podział 
środków i zadań realizowanych w ramach rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 
niepełnosprawnych jest wynikiem znacznego ograniczenia środków Funduszu. W roku 2010 
Powiat Łódzki W schodni otrzymał po raz kolejny mniej środków niż w roku ubiegłym. Zatem 
sytuacja jest dramatyczna, bowiem z chwilą podjęcia niniejszej Uchwały wnioski z zakresu 
rehabilitacji społecznej już są bez zabezpieczenia finansowego. Stan funduszu będzie 
uniemożliwiał realizację wszystkich zadań. Przyznane środki finansowe na zadania z zakresu 
rehabilitacji zawodowej wynoszą 120.000,00 zł, natomiast środki finansowe na zadania 
z zakresu rehabilitacji społecznej wynoszą 816.007,00 zł (w tym na: dofinansowanie kosztów 
tworzenia i działania warsztatów terapii zajęciowej - 519.750,00 zł, dofmansowanie 
uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich opiekunów w turnusach rehabilitacyjnych -
86.000,00 zł, dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych - 80.000,00 zł, 

dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki 

pomocnicze - 130.257,00 zł. Wnioski przekraczają znacznie stan finansowy Funduszu. 
Według stanu na dzień 17 lutego 2010r. złożono 179 wniosków osób dorosłych i 47 wnioski 
dzieci złożonych do Centrum na dofinansowanie turnusów rehabilitacyjnych na łączną kwotę 
236.079 (dorośli - 174.236,00 zł., dzieci - 61.843,00 zł.). W zadaniu pn. dofinansowanie 
sprzętu ortopedycznego i środków pomocniczych złożono 107 wniosków na kwotę 

164.323,32 zł (dorośli - 142.704,32 zł., dzieci - 21.619 zł.) Tak trudna sytuacja i brak 
środków na realizację zadań powoduje znaczne ogramczeme dostępności osób 
niepełnosprawnych do ustawowych form pomocy. 
Sytuacja ta powoduje małą skuteczność działań w zakresie rehabilitacji osób 
niepełnosprawnych, ograniczoną dostępność 1 duże niezadowolenie potencjalnych 
beneficjentów pomocy. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Polityki Społecznej 

oraz Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej - Pan Jarosław Suwalski oraz Przewodnicząca 
Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała poinformowali, iż komisje pozytywnie 
zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

Pan Konrad Kobus zapytał ile było w 2009 roku złożonych wniosków na dofinansowanie 
likwidacji barier architektonicznych i ile zostało zrealizowanych. Radny zapytał także kto 
przyznaje środki z PFRON i czy prawdą jest, że w 2009 roku ograniczono środki 

na likwidację barier architektonicznych. 
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Odpowiedzi udzieliła Pani Urszula Łużniak, która powiedziała, że propozycje zasad 
przyznawania środków przedstawiane są Radzie Powiatu. Podejmowane były decyzje, 
że w 2009 roku nie będzie realizowane zadanie dotyczące likwidacji barier 
architektonicznych. Jeśli chodzi o turnusy rehabilitacyjne, to wprowadzone zostały 

ograniczenia (najpierw korzystają osoby ze znacznym i umiarkowanym stopniem 
niepełnosprawności). Turnusy odbywają się zgodnie z kolejnością złożenia wniosku. 
Na terenie Powiatu działa Społeczna Rada ds. Osób Niepełnosprawnych i w każdym 
przypadku opiniuje ona zasady przyznawania środków. Trzeba wypracować jasne i czytelne 
kryteria, gdyż niezadowolenie osób jest bardzo duże. W 2008 roku zaopiniowano pozytywnie 
17 wniosków dotyczących likwidacji barier architektonicznych, zrealizowano 11, natomiast 
na realizację 6 wniosków zabrakło środków. Wnioski zaległe mają zostać zrealizowane 
w 2010 roku, natomiast w tej chwili są to 4 wnioski, ponieważ 2 osoby zmarły. W 2009 roku 
nie przyjmowano wniosków, również w 2010 roku zadanie nie będzie realizowane. 

Pan Starosta wyraził swoje zaniepokojenie przedstawioną sytuacją. Ludzie oczekują realizacji 
ich wniosków, natomiast brakuje na ten cel środków. Prawda jest taka, że wina spada 
na Starostę. W sytuacji kiedy nie ma środków będzie wzrastało niezadowolenie osób. 

Pan Konrad Kobus zapytał, kto decyduje o przyznaniu środków finansowych. Poinformował, 
że wpłynęła do niego skarga jednego z mieszkańców Powiatu. 

Pani Kierownik powiedziała, że jeśli chodzi o turnusy rehabilitacyjne, to ona podpisuje 
informację o przyznaniu środków, natomiast wyliczenie środków następuje w oparciu 
o przepisy. Zgodnie z zasadami wprowadzonymi turnusy rehabilitacyjne realizowane były 
zgodnie z kolejnością zgłoszeń, wnioski muszą spełniać kryteria. Podział środków 

dokonywany jest przy pomocy Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych 
oraz przy pomocy Rady Powiatu. 

Pan Marek Jarzębski - Wicestarosta Łódzki Wschodni powiedział, że wnioskowanie 
wychodzi ze Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych. Taka propozycja jest 
przedstawiana Radzie Powiatu i podejmowana jest decyzja przez Radę Powiatu. W tym roku 
nie będą wykonywane zadania likwidacja barier architektonicznych, są ograniczenia 
w turnusach rehabilitacyjnych. Kryteria są ściśle określone. 

Pan Konrad Kobus stwierdził, iż są opinie, że to Rada Powiatu nie przyznaje środków 
na realizację zadań. 

Pani Łużniak powiedziała, że środki na rehabilitację społeczną zostały drastycznie 
zmniejszone przez PFRON, stąd niemożliwajest realizacja wszystkich zadań. 

Pan Jerzy Kabat powiedział, że Rada Powiatu może zastanowić się nad podjęciem decyzji 
o przyznaniu środków z budżetu Powiatu na ten cel. 

Pan Wice starosta podkreślił, iż problem spowodowany jest brakiem środków z PFRON. 

Pan Starosta powiedział, że na te zadnia są przekazywane środki PFRON, nie można do tych 
zadań dokładać środków z budżetu Powiatu. Obecna sytuacji jest niepokojąca, zaproponował 
zorganizowanie komisji z udziałem radnych, którzy chcieliby zająć się ty problemem. 
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Pan Konrad Kobus odniósł się do ilości złożonych wniosków. Zapytał, czy Pani Łużniak 
występowała z wnioskiem do projektu budżetu o przekazanie dodatkowych środków. 

Pani Łużniak powiedziała, iż środki na te zadania są środkami Funduszu, przyznawane dla 
każdego powiatu według algorytmu. Fundusz przysyła informację o wysokości przyznanych 
środków i Rada Powiatu ma 30 dni żeby dokonać podziału tych środków. W ubiegłym roku 
Rada powiatu podjęła uchwałę o zaniepokojeniu zbyt niskimi środkami, dzięki temu 
otrzymano dodatkowe środki. 

Pani Łużniak powiedziała, że przy tak małych środkach decyduje SIę o realizacji 
ważniej szych zadań. 

Pan Starosta powiedział, ze likwidacja barier polega zwykle na remoncie łazienek, tak aby 
mieściły się wózki inwalidzkie. Nie można kupić zwykłego sprzętu, musi on być z atestem 
i taki sprzęt kosztuje więcej, a tylko takie urządzenia z atestem mogą być zastosowane, żeby 
można było rozliczyć środki. 

Pani Aleksandra Kubicka zwróciła uwagę, iż Powiat otrzymał darowiznę w postaci sprzętu 
rehabilitacyjnego z Niemiec i mieszkańcy zostają zaopatrzeni w taki sprzęt. 

Pani Łużniak powiedziała, że DPS w Wiśniowej Górze nawiązał kontakt, dzięki któremu 
otrzymano używany sprzęt rehabilitacyjny z Niemiec. Sprzęt jest składowany w Wiśniowej 
Górze. Osoby które chcą mieć używany sprzęt otrzymują go natychmiast. Niektórym osobom 
dzięki temu sprzętowi udzielona została pomoc. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 15, "przeciw" - O, 
"wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady powitał Pana Marka Markiewicza - Przewodniczącego Rady Gminy 
Nowosolna. 

Pkt 16. porządku obrad - Podjęcie uchwaiv w sprawie zasad przyznawania 
środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnvch 

przyznanych Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu na realizację zadań 

Z zakresu rehabilitacji społecznej. 

Projekt uchwały w sprawie zasad przyznawania środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przyznanych Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu 
na realizację zadań z zakresu rehabilitacji społecznej przedstawiła Pani Urszula Łużniak -
Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. W związku ze znacznymi 
ograniczeniami środków Funduszu w roku 2010, które nie zabezpieczają potrzeb 
niepełnosprawnych mieszkańców Powiatu należy zmienić zasady przyznawania pomocy 
ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Po raz kolejny 
zasady ograniczają dostępność do ulg i uprawnień osób niepełnosprawnych z powodu braku 
środków. 
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I. Zadanie dofinansowania uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich opiekunów 
w turnusach rehabilitacyjnych: 
1. Osoba dorosła niepełnosprawna - zadanie w roku 2010 nie będzie realizowane. 
2. Dzieci i młodzież niepełnosprawna. 

W roku 2010 dzieci i młodzież do 18 roku życia oraz ich opiekunowie mogą ubiegać się 
o dofinansowanie uczestnictwa w turnusie rehabilitacyjnym. 

3. O przyznaniu dofinansowania do uczestnictwa w turnusie rehabilitacyjnym osób 
wymienionych w pkt 2 decyduje kolejność wpływu wniosków. 

4. Dofinansowaniem uczestnictwa w turnusach rehabilitacyjnych będą objęci 

niepełnosprawni uczestnicy projektu: "Dobry wybór - Lepsza przyszłość" (45 osób) 
współfinansowanego przez Unię Europejską ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego. 

II. Zadanie dofinansowania barier architektonicznych, w komunikowaniu się i technicznych. 
1. Zadanie dofinansowania barier architektonicznych i technicznych w roku 2010 będzie 

realizowane tylko dla 3 osób dorosłych i 1 dziecka, zaopiniowanych pozytywnie przez 
Powiatową Społeczną Radę ds. Osób Niepełnosprawnych w 2008r. a nie zrealizowanych 
dotychczas z powodu braku środków Funduszu. 

2. W pozostałych przypadkach dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych 
i technicznych w 2010r. nie będzie realizowane. 

3. Zadanie dofinansowania likwidacji barier w komunikowaniu się w 2010r. nie będzie 
realizowane. 
III. Zadanie dofinansowania zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty 
ortopedyczne i środki pomocnicze. 

1. Sprzęt rehabilitacyjny- zadanie nie będzie realizowane w 2010r. 
2. Dofinansowanie do zaopatrzenia w przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze 

zostanie przyznane osobom niepełnosprawnym na podstawie odrębnych przepisów, 
współfinansowane ze środków Narodowego Funduszu Zdrowia, z uwzględnieniem kolejności 
zgłoszeń wniosków. 

3. Dofinansowanie do zakupu aparatów słuchowych dla osób dorosłych przyznawane 
będzie w wysokości 50% należnej kwoty, ze środków Funduszu. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Polityki Społecznej 

oraz Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej - Pan Jarosław Suwalski oraz Przewodnicząca 
Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała poinformowali, iż komisje pozytywnie 
zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 16, "przeciw" - O, 
"wstrzymuję się" - 1, uchwała została podjęta. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Pkt 17. porządku obrad - Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków 
częściowego lub całkowitego zwalniania z opłat za pobyt dziecka oraz osoby 
pełnoletniej w całodobowej placówce opiekuńczo-wychowawczej 

pochodzących Z terenu Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 
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Projekt uchwały w sprawie określenia warunków częściowego lub całkowitego zwalniania 
z opłat za pobyt dziecka oraz osoby pełnoletniej w całodobowej placówce opiekuńczo
wychowawczej pochodzących z terenu Powiatu Łódzkiego Wschodniego przedstawiła Pani 
Urszula Łużniak - Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. W związku 

ze znacznym wzrostem ponoszonych opłat za pobyt dzieci w całodobowych placówkach 
opiekuńczo - wychowawczych, przy jednoczesnym braku zmiany kryterium dochodowego 
określonego w ustawie o pomocy społecznej, zaistniała sytuacja w której wnoszone opłaty 
za pobyt dzieci w placówkach znacznie przekraczają cały dochód rodzin. Stąd po analizie 
wysokości kryteriów i kosztów pobytu w placówkach opiekuńczo - wychowawczych 
proponuję odniesienie się do wysokości najniższego wynagrodzenia netto i podniesienie 
kryterium dochodowego do jego 2,5 - krotności wysokości, aby zniwelować dysproporcje 
między wysokością dochodu a kosztami pobytu. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie Oplllil Komisji Polityki Społecznej 

oraz Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej - Pan Jarosław Suwalski oraz Przewodnicząca 
Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała poinformowali, iż komisje pozytywnie 
zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 17, "przeciw" - 0, 
"wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Pkt 18. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie określenia warunków 
częściowego lub całkowitego zwalniania rodziców Z opłat za pobyt dziecka oraz 
osoby pełnoletniej w rodzinie zastępczej pochodzących z terenu Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego. 

Projekt uchwały w sprawie określenia warunków częściowego lub całkowitego zwalniania 
rodziców z opłat za pobyt dziecka oraz osoby pełnoletniej w rodzinie zastępczej 

pochodzących z terenu Powiatu Łódzkiego Wschodniego przedstawiła Pani Urszula Łużniak 
- Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. W związku ze znacznym wzrostem 
wysokości opłat za pobyt dzieci w rodzinach zastępczych, przy jednoczesnym braku zmiany 
kryterium dochodowego określonego w ustawie o pomocy społecznej, zaistniała sytuacja 
w której wnoszone opłaty za pobyt dzieci w rodzinach zastępczych znacznie przekraczają 
cały dochód rodzin. 
Stąd po analizie wysokości kryteriów i kosztów pobytu w rodzinach zastępczych proponuję 
odniesienie się do wysokości najniższego wynagrodzenia netto i podniesienie kryterium 
dochodowego do jego 2,5 - krotności wysokości, aby zniwelować dysproporcje między 
wysokością dochodu a kosztami pobytu. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Polityki Społecznej 

oraz Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej - Pan Jarosław Suwalski oraz Przewodnicząca 
Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała poinformowali, iż komisje pozytywnie 
zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 
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Nie zgłoszono uwag. Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: 
"za" - 16, "przeciw" - 0, "wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Pkt 19. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie organizacji oraz 
szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach 
chronionych. 

Projekt uchwały w sprawie organizacji oraz szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 
za pobyt w mieszkaniach chronionych przedstawiła Pani Urszula Łużniak - Kierownik 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. W związku ze wzrostem kosztów eksploatacji 
mieszkań chronionych (w szczególności w okresie grzewczym), zmieniającą się liczbą osób 
korzystających z pobytu w mieszkaniach, a także z reguły ich niskim dochodem, jednak 
często przekraczającym ustawowe kryterium dochodowe, wnoszenie opłat na podstawie 
dotychczasowej uchwały staje się nierealne. Osoby te zwykle nie mają wsparcia ze strony 
rodzin. Utrzymują się same, a czasami ich jedynym dochodem jest pomoc pieniężna 

na kontynuowanie nauki. 
Stąd po analizie wysokości kryteriów i kosztów pobytu w mieszkaniach chronionych 
proponuję uszczegółowienie liczby miejsc (4 miejsca dla dorosłych i 2 dla dzieci do 7 roku 
życia) zwalnianie z opłat osób, których dochód nie przekracza kryterium, a pozostałym 
osobom naliczanie opłat za jedno miejsce wg urealnionej skali odpłatności. Wprowadzenie 
proponowanych zmian pozwoli na osiągnięcie zakładanego dla mieszkań chronionych celu, 
tj. świadczenie realnej i skutecznej pomocy osobom usamodzielnianym się. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Polityki Społecznej 

oraz Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej - Pan Jarosław Suwalski oraz Przewodnicząca 
Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała poinformowali, iż komisje pozytywnie 
zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag. Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: 
"za" - 16, "przeciw" - 0, "wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. . 

Pkt 20. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie współpracy w roku 2010 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego ze Stowarzyszeniem na Rzecz Osób 
Niepelnosprawnvch .. RAZEM" - jednostką prowadzącą Warsztat Terapii 
Zajęciowej w Koluszkach w zakresie wspólnej realizacji projektu pn. "Dobry 
wybór - Lepsza przyszłość" Poddziałanie 7.1.2 w ramach Priorytetu VII 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 - 2013. 

Projekt uchwały w sprawie współpracy w roku 2010 Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
ze Stowarzyszeniem na Rzecz Osób Niepełnosprawnych "RAZEM" - jednostką prowadzącą 
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Warsztat Terapii Zajęciowej w Koluszkach w zakresie wspólnej realizacji projektu 
pn. "Dobry wybór - Lepsza przyszłość" Poddziałanie 7.1.2 w ramach Priorytetu VII 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 - 2013 przedstawiła Pani Urszula Łużniak -
Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. W roku 2008 uchwałą nr 190/XIX/2008 
Rada Powiatu Łódzkiego Wschodniego w dniu 28 lutego 2008r. wyraziła zgodę 

na przystąpienie Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie doprojektuj pn. "Dobry wybór -
Lepsza przyszłość" Poddziałanie 7.1.2 w ramach Priorytetu VII Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki 2007- 2013 współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej w ramach 
Europejskiego Funduszu Społecznego. W roku 2010 wniosek złożony do Instytucji 
Pośredniczącej 2 Stopnia - Wojewódzkiego Urzędu Pracy przewiduje realizację projektu 
w partnerstwie ze Stowarzyszeniem na Rzecz Osób Niepełnosprawnych "RAZEM" -
jednostką prowadzącą Warsztat Terapii Zajęciowej w Koluszkach. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Polityki Społecznej 

oraz Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej - Pan Jarosław Suwalski oraz Przewodnicząca 
Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała poinformowali, iż komisje pozytywnie 
zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag. Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: 
"za" - 16, "przeciw" - O, "wstrzymuję się" - O, uchwała została podj ęta jednogłośnie. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Pkt 21. porządku obrad - Podjęcie uchwaiv w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z realizacji "Powiatowego Planu Gospodarki Odpadami" za okres 
od 1.01.2007 r. do 31.12.2008 roku. 

Projekt uchwały przedstawił Pan Zbigniew Burzyński - Naczelnik Wydziału Rozwoju 
Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Ustawa z dnia 27 kwietnia 2001 roku 
o odpadach (t.j. Dz.U. z 2007r. Nr 39 poz. 251 z późno zm.) nałożyła na powiaty obowiązek 
opracowania powiatowego planu gospodarki odpadami, który stanowi część powiatowego 
programu ochrony środowiska, a jego celem jest osiągnięcie założeń zawartych w polityce 
ekologicznej państwa. Zakres informacji, które powinny znaleźć się w powiatowych planach 
gospodarki odpadami został określony wart. 14 ust. 2 oraz art. 15 ust. 3 ustawy z dnia 
27 kwietnia 2001 roku o odpadach oraz § 3 i § 6 pkt 2 i 4 rozporządzenia ministra Środowiska 
z dnia 9 kwietnia 2003 roku w sprawie sporządzania planów gospodarki odpadami. 
Obowiązek składania co 2 lata Radzie Powiatu sprawozdań z realizacji powiatowego planu 
gospodarki odpadami został nałożony na organ wykonawczy powiatu wart. 14 ust.13 ustawy 
z dnia 27 kwietnia 2001 roku o odpadach. 
Okres sprawozdawczy obejmuje 2 lata kalendarzowe, według stanu na dzień 31 grudnia roku 
kończącego ten okres. Pierwsze sprawozdanie z realizacji powiatowego planu gospodarki 
odpadami obejmowało okres od dnia uchwalenia planu gospodarki odpadami do dnia 
31 grudnia 2006 roku. Przedmiotowe sprawozdanie obejmuje okres od dnia 1.01.2007 roku 
do 31.12.2008 roku. Pan Naczelnik omówił szczegółowo sprawozdanie. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony 
Środowiska i Gospodarki. 
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Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki - Pan Jerzy 
Kabat poinformował, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 
Pan Jerzy Kabat przedstawił kilka uwag na temat sprawozdania w kontekście zadań Powiatu 
realizowanych w zakresie gospodarki odpadami, jaką Powiat spełnia rolę. W tej chwili 
zbierane są tylko dane z gmin. To sprawozdanie przygotowane zostało z opóźnieniem 
spowodowanym nieprzesłaniem danych z gmin. Pan Kabat zwrócił uwagę, że można 

porównać jakie są wielkości produkcji odpadów w % na mieszkańców Powiatu. 
Zaproponował zorganizowanie spotkania z przedstawicielami gmin w tej sprawie. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: "za" - 16, "przeciw" - 0, 
"wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Pkt 22. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie przvięcia pomocv 
rzeczowej od Gminy Tuszyn polegającej na udostępnieniu pomieszczeń 

na potrzeby funkcjonowania Filii Wydziału Komunikacji i Spraw 
Obywatelskich w Urzędzie Miasta w Tuszvnie w 2010 roku. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej od Gminy Tuszyn polegającej 
na udostępnieniu pomieszczeń na potrzeby funkcjonowania Filii Wydziału Komunikacji 
i Spraw Obywatelskich w Urzędzie Miasta w Tuszynie w 2010 roku przedstawił Pan 
Radosław Ziemey - p.o. Naczelnika Wydziału Organizacyjnego. Pomoc rzeczowa przekazana 
od gminy Tuszyn o wartości 2.600,00 zł polega na udostępnieniu pomieszczeń znajdujących 
się w siedzibie Urzędu Miasta w Tuszynie. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała poinformowała, 

iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag. Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: 
"za" - 15, "przeciw" - 0, "wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Pkt 23. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie przvięcia pomocy 
finansowej od Gminy Tuszyn na finansowanie zadań z zakresu administracji 
architektoniczno - budowlanej w 2010 roku. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od Gminy Tuszyn na finansowanie 
zadań z zakresu administracji architektoniczno - budowlanej w 2010 roku przedstawił Pan 
Radosław Ziemey - p.o. Naczelnika Wydziału Organizacyjnego. Pomoc finansowa od gminy 
Tuszyn w kwocie 72.300,00 zł przekazana jest w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na 
dofinansowanie zadań z zakresu administracji architektoniczno-budowkanej. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów. 
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Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała poinformowała, 

iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag. Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: 
"za" - 15, "przeciw" - 0, "wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Pkt 24. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie przvięcia pomocy 
finansowej od Gminy Tuszyn na funkcjonowanie stanowisk pracy Wydziału 
Komunikacji i Spraw Obywatelskich w Urzędzie Miasta w Tuszvnie 
w 2010 roku. 

Projekt uchwały w sprawie prZYJęCIa pomocy finansowej od Gminy Tuszyn 
na funkcjonowanie stanowisk pracy Wydziału Komunikacji i Spraw Obywatelskich 
w Urzędzie Miasta w Tuszynie w 2010 roku. przedstawił Pan Radosław Ziemey -
p.o. Naczelnika Wydziału Organizacyjnego. Pomoc finansowa od gminy Tuszyn w kwocie 
40.000,00 zł przekazana jest w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na funkcjonowanie 
stanowisk pracy oraz kwotę 5.000,00 zł z przeznaczeniem na wymianę infrastruktury 
sprzętowej. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała poinformowała, 

iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag. Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: 
"za" - 14, "przeciw" - 0, "wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Pkt 25. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie przvięcia pomocy 
finansowej od gminy Nowosolna w 2010r. z przeznaczeniem na realizację 
zadania pn. "Remont nawierzchni drogi powiatowej Nr 1148E w miejscowości 
Kopanka. Gmina Nowosolna w Powiecie Łódzkim Wschodnim na długości 
0,834 km ". 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia pomocy finansowej od gminy Nowosolna w 2010 r. 
z przeznaczeniem na realizację zadania pn. "Remont nawierzchni drogi powiatowej Nr 1148E 
w miejscowości Kopanka, Gmina Nowosolna w Powiecie Łódzkim Wschodnim na długości 
0,834 km" przedstawił Pan Zbigniew Burzyski - Naczelnik Wydziału RGRiOŚ. Rada Gminy 
Nowosolna w dniu 11 lutego 2010 roku podjęła Uchwałę Nr XLI1227/10 Rady Gminy 
Nowosolna w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu 
z przeznaczeniem na realizację zadania "Remont nawierzchni drogi powiatowej Nr 1148E 
w miejscowości Kopanka, Gmina Nowosolna w Powiecie Łódzkim Wschodnim na długości 
0,834 km". Stosownie do postanowień § 2 przedmiotowej uchwały Gmina Nowosolna 

18 



przyznała Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu pomoc finansową w wysokości 167.680,00 zł 
z przeznaczeniem na realizację w/w zadania inwestycyjnego. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów oraz 
Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała oraz Przewodniczący 
Komisji Bezpieczeństwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki poinformowali, 
iż komisje pozytywnie zaopiniowały powyższy projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag. Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: 
"za" - 14, "przeciw" - 0, "wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Pkt 26. porządku obrad - Podjęcie uchwalv w sprawie zmian budżetu Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego na rok 2010. 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na rok 2010 
omówiła Pani Barbara Ignatowska - Skarbnik Powiatu, zgodnie z przedstawionym projektem 
uchwały, w którym proponuje się zwiększenie dochodów budżetu Powiatu ogółem 

o kwotę 327.687,00 zł. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - Pani Agnieszka Biała poinformowała, 

iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 

Nie zgłoszono uwag. Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego przy ilości głosów: 
"za" - 14, "przeciw" - 0, "wstrzymuję się" - 0, uchwała została podjęta jednogłośnie. 
Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu 

Pkt 2 7. porządku obrad - Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

- Pan Starosta w odpowiedzi na interpelację złożoną przez Pana Jerzego Kabata powiedział, 
informacja kwartalna na temat wykorzystania środków finansowych przekazywanych 
na bieżące utrzymanie dróg w ramach zawartego porozumienia na powierzenia Zarządu 
nad drogami powiatowymi będzie przekazana przez gminy do 15 kwietnia 2010. Już 
dzisiaj wiadomo, że wydatki będą większe. Pan Starosta zwrócił uwagę, że nie wyraził 
zgody na propozycję gminy Tuszyn dotyczącą przeniesienia środków z bieżącego 

utrzymania na wydatki inwestycyjne. Wyraził także zdanie, iż Powiat nie może pozwolić 
na wzrost wydatków bieżących. 

- Pani Ewa Krzemieniewska - Kierownik Referatu Budownictwa oraz Pani Dagmara 
Szychowska - inspektor w Wydziale Budownictwa, Geodezji i Gospodarki 
Nieruchomościami udzieliły odpowiedzi na zapytanie Pana Jerzego Kabata, dotyczące 
sprzedaży nieruchomości położonych w Koluszkach. Działki te położone są w obrębie 5 
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przy ul. Gen. Maczka i sprzedawane są na rzecz wieczystego użytkownika. Przedstawione 
zostały szczegóły dotyczące wyceny. 

Pkt 28. porządku obrad - Wolne wnioski i sprawy różne. 

- Pan Marek Markiewicz podziękował za podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy 
finansowej od gminy Nowosolna w 2010 r. z przeznaczeniem na realizację zadania pn. 
"Remont nawierzchni drogi powiatowej Nr 1148E w miejscowości Kopanka, Gmina 
Nowosolna w Powiecie Łódzkim Wschodnim na długości 0,834 km". 

- Pan Marek Walkowiak - radny Rady Miejskiej w Tuszynie przedstawił skargę 

na zachowanie radnej Rady Miejskiej w Tuszynie - Panią Hannę Jachimską, która jest 
Dyrektorem Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Tuszynie podczas posiedzenia komisji. 
Przedmiotowa skarga stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Pkt 29. porządku obrad 
Łódzkiego Wschodniego. 

Zamknięcie obrad XLIX Sesji Rady Powiatu 

Przewodniczący Rady podziękował za uczestnictwo i zamknął obrady XLIX Sesji Rady 
Powiatu. 

Protokołowała: D. Piekarek 

Sprawdził: K. Diug 

Przewodniczący Rady 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego 

l 

~ 
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